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 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

4/2019. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2019. április 24-ei, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Polgármesteri Hivatal, I. emeleti tárgyalóterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, dr. Mátics István, Molnár István, 

Orbán Ferenc és Szabó Mihály bizottsági tagok 

 

Távolt volt: Jugovics József bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 órakor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt.  

Javasolta a képviselő-testületi ülés napirendi pontja közül azokat megtárgyalni, amelyek a bizottság 

hatáskörében vannak. Javasolta, hogy zárt ülés keretében ösztöndíjkérelmeket bíráljanak el. 

 

Molnár István bizottsági tag kérte, először a „Tagintézményvezetői pályázat véleményezése” című 

előterjesztést tárgyalják, mivel ő a pályázó és a vezetői pályázattal kapcsolatos véleményező értekezlet is 

most van az iskolában. 

 

Székely Antal elnök javasolta, a képviselő testület előterjesztései közül az alábbiakat tárgyalják: 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról  

- Éves ellenőrzési jelentés a 2018. évi belső ellenőrzési terv teljesítéséről 

- A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére irányuló támogatási megállapodások 

- Tagintézményvezetői pályázat véleményezése 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

39/2019. (IV.24.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2019. 

április 24-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2019. április 30-ai, munkaterv szerinti ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tagintézményvezetői pályázat véleményezése 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról  

- Éves ellenőrzési jelentés a 2018. évi belső ellenőrzési terv teljesítéséről 

- A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére irányuló támogatási megállapodások 
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2. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés:  

3. Középiskolai ösztöndíjkérelmek elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2019. április 30-ai, munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tagintézményvezetői pályázat véleményezése 

 

Molnár István bizottsági tag/pályázó elmondta, a tavaly beadott pályázatához képest nem változtak a 

vezetési alapelvek, illetve a célkitűzések. Továbbra is úgy gondolja, hogy a Tata-Tatabánya-Oroszlány 

háromszög alapvetően határozná meg azt, hogy a helyi szakképzésnek mivel kell foglalkoznia. 

Mindenféleképpen olyan egyedi dolgot kell mutatnia az iskolának, amivel kiemelkedik a többi közül és 

így akár egy rosszabb demográfiai helyzetben is tudja stabilizálni a létjogosultságát. Célja az innovációs 

park felé nagyobb nyitás, a felnőttképzésben több képzés megvalósítása, illetve az intézménynek a 

városban nagyobb társadalmasítása, tehát bekapcsolódni a város aktív vérkeringésébe. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, a napokban hallhatták, hogy az oktatási rendszerben változás 

lesz és a duális rendszer is átalakul. Kérdése az volt a pályázóhoz, hogy ez véleménye szerint mennyiben 

segíti, vagy hátráltatja az iskola további működését. 

 

Molnár István bizottsági tag/pályázó elmondta, nyilván nem lesz egyszerű átállni. 2009. óta dolgozik 

ugyanabban a teremben, de 7 munkahelye volt és 4 munkáltatója. Tehát van azért változás a 

menedzsmentben.  

 

14 óra 5 perckor Bariczáné Szabó Szilvia, az OMBKE Oroszlányi Szervezetének elnöke, az Oroszlányi 

Szénmedence Bányászati Hagyományaiért Alapítvány alapító tagja megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Molnár István bizottsági tag/pályázó elmondta továbbá, vannak olyan elemek a tervezett 

módosításokban, amelyek gyakorlatiasabbá, működőképesebbé teszik a rendszert. Van benne egy sor 

adminisztrációs kötelem, ami eddig is volt. Véleménye szerint egy jól működő tantestülettel ezt a 

változást át lehet vezetni és lehet úgy alakítani, hogy a hasznára váljon az iskolának. Itt a gyorsaság lesz 

a kérdés. 14 szakképző intézmény van a megyében, mely lényegében egy iskola, a Tatabányai 

Szakképzési Centrum. Aki ezeknek az új normáknak meg tud felelni, vagy aki előbb kezdi el bevezetni 

az EU új szakképzéssel kapcsolatos minőségbiztosítási rendszerét, az nyilván lépéselőnyben lesz a többi 

intézményhez képest. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdésére – A duális képzésre való áttérésre, beállásra van-e és ha igen, 

akkor milyen lehetősége van az iskolának? – Molnár István bizottsági tag/pályázó elmondta, a duális 

képzés 2016 óta úgy működik, hogy a szakképzési törvény kötelezi a gondviselőt arra, hogy a 9. 

évfolyam után találjon gyakorló helyet a gyermekének. Amennyiben ezt nem teszi meg, úgy 15 napon 

belül megszűnik a gyermeknek a tanulói jogviszonya. Az iskola próbálta segíteni ezt a folyamatot. Ő 

2015-től tölti be a gyakorlati oktatásvezető posztot, és próbálták feltérképezni azokat a cégeket, ahol 

ténylegesen érdemi gyakorlatot tanulnak a gyerekek. Hozzátette, 100%-os a kihelyezési mutatójuk, tehát 

minden tanulójukat el tudják helyezni cégekhez. Külön kiemelte, hogy a szociális szakmacsoport 

esetében is 100%-os ez a mutató. A duális képzést a szakgimnáziumi rendszerbe szeretnék bevezetni, 

tehát a 9-10. évfolyamon bent lesz a gyerek az iskolában és az érettségi előtti 2 évben fog kimenni 

céghez gyakorlatra hetente 1 napot. Véleménye szerint a jelenlegi szakközépiskolai adatbázisuk alapján 

ez megoldható lesz. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag a pályázatot jónak, szakszerűnek, szakmainak tartja, mint ahogy tavaly is. 

Jelezte, támogatja a pályázatot. 
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Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, tavaly is Molnár István adta be a jobb pályázatot, annak 

ellenére, hogy később a képviselő-testület mind a két pályázatot támogatta. Most nincs másik pályázó és 

reméli, célegyenesbe ér. Támogatta a pályázatot. 

 

Farnadi Lászlóné bizottsági tag szintén támogatta a pályázatot, nagyon sokoldalú és konkrét dolgokat 

tartalmaz. Hozzátette, hogy a szociális gondozói szakra nagy szükség, nagy igény van, nagyon kevés a 

gondozó. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. Javasolta, támogassák a pályázatot a pályázó munkáltatójánál. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

(Molnár István bizottsági tag érintettsége miatt nem vett részt a szavazásban) elfogadta, és meghozta az 

alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

40/2019. (IV.24.) MOSB határozata 

a „Tagintézményvezetői pályázat véleményezése” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tagintézményvezetői pályázat véleményezése” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

14 óra 10 perckor Molnár István bizottsági tag/pályázó távozott a bizottság üléséről, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 5 fő. 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Kérdés, interpelláció 

 

Bariczáné Szabó Szilvia, az Oroszlányi Szénmedence Bányászati Hagyományaiért Alapítvány 

alapító tagja/az OMBKE Oroszlányi Szervezetének elnöke elmondta, kéréssel fordultak az 

önkormányzathoz. Elmondta, az alapítványnak 13 alapító tagja van. Az alapító okirat készítése 

folyamatban van. A 13 alapító tag közel fél millió forintot tett le az alapítvány létrehozásáért, és ennél 

nagyobb összegre van ígéretük az alapítvány támogatóitól. Az alapítványnak székhelyre van szüksége, az 

alapítványt mindenképpen Oroszlányhoz szeretnék kötni, a pártoló tagok is kötődnek a városhoz. 

Fontosnak tartják, hogy városi székhelyet kapjanak, a Bányászati Múzeumot szeretnék székhelyül. Ehhez 

kért hozzájárulást, jóváhagyást. Ez a városnak nem kerül pénzébe, mindkét félnek egy pozitív 

kapcsolatot jelent. Az alapítvány működéséből a város és a városlakók is profitálnak. Elmondta, most 

alapítóként van itt, de jelenleg az OMBKE Oroszlányi Szervezetének az elnöke is. Bányászok, a 

bányászati szakmához kötődő, a szakma szimpatizánsai tartoznak a soraikba, sok a nyugdíjas. Céljuk, 

hogy az ő szabadidejüket hasznosan töltsék el és mindebben helyet kapjon a bányászati hagyományok 

ápolása. Rendezvényeik érintik a városlakókat is, példaként a rászorulók részére szervezett ajándékozási 

akciójukat említette. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, nem szokványos, hogy egy város által üzemeltetett, vagy városi 

tulajdonú ingatlant kér fel egy alapítvány a székhelyének. Kérdése az volt, hogy miért ezt a megoldást 

választották? Sokkal szokványosabb, hogy egy magánépületet jelöl meg székhelyéül. További kérdése az 

volt, hogy ez az alapítvány az OMBKE-nek az alapítványa lesz, vagy teljesen különálló alapítvány?  

 

Bariczáné Szabó Szilvia alapító tag elmondta, az alapítvány alapvetően a szénmedence bányászati 

hagyományaiért jön létre, és minden olyan kezdeményezést támogat, amelyik ebben a témakörben 

támogatásra érdemes. Az alapítványnak lesz egy kuratóriuma, mely nem kapcsolódik az OMBKE-hez, és 

a kuratórium hozza meg a döntéseket. Remélik, hogy az OMBKE a programjaival meg tud majd felelni 
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az elvárásoknak, és olyan programokat tudnak szervezni, amelyek a hagyományápolás terén is megállják 

a helyüket és sok városlakót megmozgatnak.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag a tervekről kért bővebb információt.  

 

Bariczáné Szabó Szilvia alapító tag elmondta, az alapítvány által támogatott rendezvényeken a 

városlakók is részt vehetnek. Az alapítvány hagyományápolással kapcsolatos rendezvényeket, terveket, 

feladatokat támogat.  

 

Székely Antal elnök megjegyezte, több alapítványnak és egyesületnek is van intézményi székhelye (pl. 

az OKSZIK-ban).  

 

Bariczáné Szabó Szilvia alapító tag a székellyel kapcsolatban elmondta, szimbolikusnak is érzik, hogy 

városi intézményben van a székhely, semmiképpen nem akarták magánintézménybe. Az alapítók 

döntése, hogy gazdasági társasághoz kapcsolódó létesítményben sem akarták elhelyezni, mert ezt egy 

városi alapítványnak szánják. 

Céljuk, hogy 2 éven belüli pozitív működés nyomán közhasznú legyen az alapítvány, így nagyobb 

támogatást élvezhetnek. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdésére – A Bányászati Múzeum mit szól a tervükhöz? – Bariczáné 

Szabó Szilvia alapító tag elmondta, a múzeum támogatja az alapítványt, nagyon jó a kapcsolatuk.  

 

Farnadi Lászlóné bizottsági tag jelezte, támogatni fogja a székhelyhasználati kérelmet.  

 

Székely Antal elnök felvetetésére – A bányászati hagyományok ápolásának és magának a 

bányásznapnak sincs ma már hivatalos gazdája. Ha a város képviselő-testülete nem vette volna magára, 

akkor már meg is szűnt volna. – Bariczáné Szabó Szilvia alapító tag elmondta, látják ezeket a hibákat, 

hiányosságokat. Ő azon van, hogy a bányászati hagyományok tovább éljenek megfelelő minőségben. 

Reméli, hogy talál maga mellé olyan kollegákat, akár civileket, akik ebben segítenek. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdésére - Milyen kötődése van a bányászathoz? – Bariczáné Szabó 

Szilvia alapító tag elmondta, Oroszlányon született, mindkét szülője a bányánál dolgozott. Ő is 

bányamérnök végzettségű és itt dolgozik. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök, kérte szavazzanak a kérelemről. 

 

A bizottság a kérelmet nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

41/2019. (IV.24.) MOSB határozata 

az Oroszlányi Szénmedence Bányászati Hagyományaiért Alapítvány székhelyhasználati kérelméről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az Oroszlányi Szénmedence Bányászati Hagyományaiért 

Alapítvány székhelyhasználati kérelmét. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

14 óra 28 perckor Bariczáné Szabó Szilvia távozott a bizottság üléséről. 
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3. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2019. április 30-ai, munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

42/2019. (IV.24.) MOSB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról  

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére irányuló támogatási megállapodások 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

43/2019. (IV.24.) MOSB határozata 

„A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére irányuló támogatási megállapodások” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A pedagógusok és egészségügyi dolgozók elismerésére 

irányuló támogatási megállapodások” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdése az volt, hogy a mentősök támogatását miért kellett utólag 

megemelni? Hiszen így kapják meg az eredeti összeget.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens elmondta, alul lett tervezve a költségvetésben. 
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4. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Székely Antal elnök kérésére Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, a légkondicionáló berendezések 

beszerzésére folyamatban van az árajánlatok bekérése. Gerenday Zsuzsanna osztályvezető tud az árakról 

tájékoztatást adni.  

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy múlt héten regionális bábtalálkozót tartottak, melyen 5 bábegyüttes vett 

részt. A budapesti bábszínház rendezője, bábszínésze volt itt, aki tanácsokat adott a szereplőknek. A 

gyerekeknek is nagyon tetszettek az előadások, ezért tervezik, hogy meg fogják rendezni máskor is.  

Nyílt nap volt ma két óvodában, 38 szülő vett részt a gyermekével. A holnapi nyílt napon várhatóan még 

többen lesznek. Jövő héten lesz a beiratkozás. 

 

Székely Antal elnök tájékoztatásul elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

tegnapi ülésén tárgyal arról, hogy a Rákóczi Kultúrotthon mellett létesüljön egy járda és egy 

gyalogátkelőhely is. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag tájékoztatást adott a 2019. évi városi egészségügyi program tervezett 

módosításáról, melynek lényege, hogy a kullancs encephalitis elleni védőoltás célcsoportját úgy javasolja 

megcélozni, hogy 2023-ra a 15. évet betöltő populáció teljes mértékben védett legyen. A módosításról a 

holnapi ülésén fog véleményt mondani a szakbizottság. 

 

Mészárosné Fehérvári Mónika intézményvezető tájékoztatta a jelenlévőket, hogy iskolájukba 65 

beiratkozó van. 3 osztály indítására kaptak engedélyt a tankerületi központból, elég magas létszámú 

osztályokra számítanak.  

Jelezte továbbá, hogy a nemrég felújított könyvtáruk hétvégén elázott egy tönkrement radiátorszelep 

miatt, továbbá 3 tanterem burkolata, valamint berendezése megrongálódott. 

3 komoly pályázat folyik az iskolában. Az egyik a digitális pályázat, különböző lego eszközök vannak az 

iskolában. Emellett kivetítő paneleket, tableteket egyebeket használnak a gyerekek. 

Elmondta, sok problémát okoz, hogy egyre melegebbek a déli fekvésű termeik. Ablakfóliázással 

próbálnak enyhíteni ezen.  

Megköszönte továbbá, hogy az önkormányzat ennyire odafigyel az iskolára annak ellenére, hogy már 

nem működtető és nem fenntartó. Ez a pozitív odafigyelés sok eseményen is kiemelésre kerül és 

véleménye szerint a tankerület is látja ezt. Megköszönte a kétszer 60 E Ft-os támogatást, illetve a 

pedagógus napot is. 

 

Székely Antal elnök elmondta, ma beszélt a gimnázium igazgatójával. Azért nem hívták meg a 

tankerület vezetőjét (arról volt szó, hogy szeretnék elérni, hogy 3 osztály indulhasson), mert közben 

lezárult a beiratkozás. 72 fővel 2 osztályt alakítanak ki, többet nem is engedélyeznek. Vélhetően ez 

jövőre is így lesz. Ezzel valamit kezdeniük kell, mert ez fokozatos leépülés.  

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, a bizottság nyílt ülését 15 óra 18 perckor bezárta és zárt ülést 

rendelt el. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 


